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 Rovnako ako študenti, aj ja som bola plná otáznikov, očakávania, zvedavosti ale aj obáv       z toho, 

ako to všetko bude prebiehať. Obdobie pred samotnou stážou bolo náročné. Bolo potrebné ustrážiť všetky 

náležitosti študentov - od preukážok, resp. karty ISIC, cez zakúpenie cestovných lístkov, zriadenia účtu v 

banke, zmeny peňazí na CZK a ich vklady, až po riešenie náhradníkov.  

Až prišiel deň D :), t.j. 25.september 2022. Ráno sme mali zraz na železničnej stanici v Michalovciach o 5:30 

hod.  Bolo 5:35 hod., keď nám jeden žiak zavolal, že sa necíti dobre a že s nami nejde. Namiesto 17 sme 

mali nakoniec 16 študentov.  

5:51 sme vyrazili na cestu, ktorá bola pomerne náročná. Síce sme to mali zo všetkých stáži, ktoré práve 

prebiehali, najbližšie, ale priamy spoj nebol, takže sme to museli riešiť cez prestupy. Ani to by nebolo ná-

ročné, keby sme nemali batožinu. Ale všetko sme zvládli, stihli sme všetky prípoje (mali sme 4 rôzne vlaky) 

a o 18:10 hod. sme boli v našom cieli, v meste Javorník. Na železničnej stanici náš čakal Ing. Jeřábek, majiteľ 

Energorozvodov. Privítal nás, naložili sme batožinu do dodávky a odviezli nám ju do hotela "Pod zámkem". 

My sme si ten 1,5 km prešli po svojich, čo nám aj dobre padlo po tak dlhej ceste.  

Privítalo nás pekné, malé, upravené mestečko zaliate slnkom. Na kopci sa vynímal Zámek Jánsky vrch a náš 

hotel bol ani nie 100 m pod ním. Hotel bol malý, útulný a hostil iba nás, takže sa dá povedať, že sme ho 

mali pre seba (samozrejme tú ubytovaciu časť). Po chutnej večeri sme sa od majiteľa všetci dozvedeli, čo 

nás čaká ďalší deň. A tak pondelok ráno začali plynúť naše dva týždne stáže.  

Pokiaľ ide o odbornú časť, žiaci absolvovali poučenie o bezpečnosti pri práci, prešli po trasách vedení v 

Javorníku, ktoré sa prerábajú a nahradzajú novým vedením. Bol im vysvetlený postup pri projektovaní ve-

denia - teda aj komunikácia s majiteľmi pozemkov, cez ktoré rozvody prechádzajú, mali možnosť nahliad-

nuť do výkresov projektovej dokumentácie. Zúčastňovali sa prác na stavbe vonkajšej elektrickej prípojky, 

kábelovej prípojky, videli demontáž starej rozvodnej siete, demontáž stožiarov aj transformačnej stanice 

pomocou techniky. Upevňovali konzoly a izolátory na nové stožiare a vyskúšali si domovú elektrickú inšta-

láciu, konkrétne zapájanie zásuviek, spínačov na ovládanie osvetlenia a istiacich prvkov v domovom rozvá-

dzači. Z vyjadrení žiakov vyplýva, že ich to bavilo a veľa sa tam naučili. Presnejšie povedané, v škole sa tieto 

veci učili, ale "raz vidieť (a ešte aj robiť) je viac, ako niekoľkokrát počuť". Študenti boli na pracovisku dis-

ciplinovaní a aj pracovití. Jeden deň sme strávili exkurziou prečerpávacej vodnej elektrárne Dlouhé Stráně. 

Mojou úlohou bola komunikácia s majiteľom firmy o každodennom programe a o dohliadnutí na plnení 

nášho naprogramovaného plánu. Môžem konštatovať, že sme ho splnili. Spolu so svojou kolegyňou sme 

plánovali aj trávenie voľnočasových aktivít. 

Každý deň mali žiaci od cca 15.00 hod. voľno. Na to, aké malé je mestečko Javorník, bolo veľa možnosti 

trávenia voľného času. Navštevovali telocvičňu - posilňovňu, bowling, boli na motokárach, chodili sa po-

prechádzať po krásnom upravenom okolí zámku. Naši mentori z Energorozvodov nám dohodli prednášku 

s požiarnikmi, kde si chlapci otestovali tréningovú dráhu požiarnikov, zabezpečili nám prednášku o 



zbraniach a zabezpečili nám aj možnosť streľby na strelnici. Jeden víkendový deň (sobotu) sme boli na 

turistike po nádhernom okolí. Došli sme cez Račie údolie a Tančiareň až na Koniec sveta a odtiaľ sme sa 

vrátili na hotel cez Čertovú kazateľňu. Nedeľu sme boli na obhliadke Zámku Jánsky Vrch. Jedno popoludnie 

sme boli v múzeu, ktoré približuje históriu ich regiónu. Naozaj program bol veľmi bohatý a väčšinu času 

sme trávili všetci spoločne. 

Náš odborný program aj program voľného času bol veľmi pestrý a chlapci si ho užili. Každým dňom bolo 

vidieť, ako sa kolektív upevňoval, ako sa dokázali spolu dohodnúť na trávení voľného času ale aj pri tímovej 

práci na pracovisku. Táto stáž ich posunula nielen po odbornej stránke, čo im môže pomôcť aj pri umies-

tňovaní na trhu práce, ale aj po stránke ľudskej tolerancie. Jednotne tvrdili, že by si takúto stáž ešte zopa-

kovali.  

Česká republika je nám veľmi blízka a to nielen vzdialenosťou, ale predovšetkým rečou a kultúrou. Aj na-

priek tomu som mala pocit, že žijú kľudnejšie, bez zbytočných stresov. Takýto kľud by som chcela zaviesť 

do môjho profesijného života a ten prenášať aj na žiakov a ich prácu na vyučovacích hodinách.  

Ing. Nataša Masnicová, mentor stáže 

 


